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Abstract (en)
[origin: CA2963405A1] The invention relates to a screw centrifuge for wet mechanical separation of solids according to their density by means of a
rotating, cylindrical drum (11) with two conical drums connected to it, with openings (14, 15) for discharge of the separated material as settleable
solids (16) and floating solids (17) and of the separating liquid (18), and with a rotating shaft (12), with openings (22) for infeed of the solids to be
separated, where the shaft (12) has two screw flights (13, 13', 13", 23, 23') working in opposite directions, where a baffle disc (20) is arranged on the
shaft in axial direction between the infeed opening (22) for the substances to be separated and the discharge opening (14) for the settleable solids
(16), where the outer flight (13', 13") of the screw for the settleable solids (16) surrounds the inner flight (23, 23') of the screw for the floating solids
(17), where the flights (13, 13', 13", 23, 23') work in opposite directions. It is mainly characterized in that the screw for the floating solids (17) is
designed as a multi-channel screw. The outer flight (13', 13") of the screw for the settleable solids (16) can also have several channels. This enables
a particularly high throughput with continuing, high selective separation and the same low residual moisture content. The invention also relates to a
screw conveyor for a screw centrifuge of this kind.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Schneckenzentrifuge zur nassmechanischen Trennung von Feststoffen nach ihrer Dichte mit einer rotierenden
zylindrischen Trommel (11) mit zwei konischen damit verbundenen Trommeln, mit Öffnungen (14, 15) für den Austrag der getrennten Stoffe als
Sinkgut (16) und Schwimmgut (17) und der Trennflüssigkeit (18), und einer rotierenden Welle (12), mit Öffnungen (22) für den Eintrag der zu
trennenden Feststoffe, wobei die Welle (12) zwei gegenläufige Schneckenwendel (13, 13', 13", 23, 23') aufweist, wobei in axialer Richtung zwischen
der Eintragsöffnung (22) für die zu trennenden Stoffe und der Austragsöffnung (14) für das Sinkgut (16) eine Stauscheibe (20) auf der Welle
angeordnet ist, wobei der außenliegende Wendel (13', 13") der Schnecke für das Sinkgut (16) eine Überdeckung mit dem innenliegenden Wendel
(23, 23') der Schnecke für das Schwimmgut (17) aufweist, wobei die Wendel (13, 13', 13", 23, 23') gegenläufig sind. Sie ist vornehmlich dadurch
gekennzeichnet, dass die Schnecke für das Schwimmgut (17) als mehrgängige Schnecke ausgeführt ist. Der außenliegende Wendel (13', 13")
der Schnecke für das Sinkgut (16) kann auch mehrgängig sein. Dadurch lässt sich ein besonders hoher Durchsatz bei weiterhin hoher selektiver
Trennung und gleich niedriger Restfeuchte erreichen. Die Erfindung betrifft auch eine Transportschnecke für eine derartige Schneckenzentrifuge.
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